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Transportudvalget har i brev af 20. august 2021 stillet mig følgende 

spørgsmål (TRU alm. del), som jeg hermed skal besvare. Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra Kristian Pihl Lorentzen (V). 

Spørgsmål nr. 730: 

Er ministeren indstillet på, at der i forbindelse med VVM-undersø-

gelsen af den nye jernbane mellem Silkeborg og Aarhus gennemfø-

res en undersøgelse af mulighederne for at anvende den nye tekno-

logi med asfalt som en del af underlaget for sveller og skinner? 

Svar: 

Jeg har videresendt spørgsmålet til Banedanmark, som oplyser føl-

gende: 

”Banedanmarks kendskab til den foreslåede alternative sporopbyg-

ning er relativt begrænset, jf. svar på spørgsmål TRU 728.  

Banedanmark ser generelt gerne, at der gennemføres undersøgel-

ser af nye anlægsmetoder og tekniske løsninger, og at de, såfremt 

de er bedre end de kendte metoder, introduceres og benyttes i for-

bindelse med baneprojekter. Det skal i den forbindelse påpeges, at 

nye metoder og løsninger skal myndighedsgodkendes (Trafikstyrel-

sen), inden de kan tages i brug og indgå i forbindelse med planlæg-

ningen af et anlægsprojekt.  

Banedanmark vil kontakte de tyske myndigheder for at indhente 

flere informationer om den nye teknologi, jf. besvarelsen af spørgs-

mål 728 (TRU alm. del – 2020-21).” 

Hvis der viser sig at være positive erfaringer i Tyskland, er jeg åben 

over for også at drøfte mulighederne for lignende forsøg i Dan-

mark. Hvorvidt det vil kunne være relevant i forhold til for eksem-

pel den nye jernbane mellem Silkeborg og Aarhus må vurderes til 

den tid. 
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Med venlig hilsen 

Benny Engelbrecht 

 

 


